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Zápis ze zasedání Akademického senátu AVU konaného dne 7.2.2024 od 9:30 
v aule AVU  

  
Zasedání proběhlo v místnosti auly fyzicky i hybridně.  
  
  
Přítomni:   
  

Členky/členové Akademické komory AS (7):  
Nik Timková  
Tomáš Vaněk  
Dušan Zahoranský  
Tomáš Otoupal 
Jan Kracík  
Lenka Zamrazilová 
Theodora Popova 
 
Členky/členové Studentské komory AS (6):  
Dorota Václavíková (online) 
Hedvika Ocásková  
Filip Brandejský  
Matouš Kašpar 

Heřman Hůrka  
Cyril Filcík (online) 
 

Hostky/hosté:  
Maria Topolčanská 
Anetta Mona Chisa 
Evžen Mrázek 
 
Omluveni:  
Za Akademickou komoru AS AVU: 
Tomáš Pospiszyl 
Tomáš Svoboda  
Adam Pokorný 
 
Za Studentskou komoru AS AVU: 
Jiří Kaňák 
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Akademický senát nebyl usnášeníschopný pro všechny body programu, vhledem k odchodu 
některých senátorek a senátorů v průběhu zasedání.  
Zasedání vedla předsedkyně senátu Nik Timková.  
Průběh zasedání zapsala Lucie Pesrová. 
 
Předběžný návrh programu Zasedání AS AVU 7.2.2024 

 
1. Zahájení 
2. Schválení programu zasedání  
3. Schválení zápisu ze zasedání AS AVU 10.1.2024 
4. Plán realizace strategického záměru 2024 
5. Akreditační spis Art in Context / NAÚ - aktuální informace 
6. Návrhy změn organizační struktury AVU  
- Přestávka - 
7. Připomínky a postřehy AS AVU k návrhům aktualizace a změn Statutu AVU a organizační 
struktury AVU ( Organigramu )  
8. Podněty senátorek a senátorů 
    - Nový nástroj pro tajné hlasování AS AVU 
9. Různé 
 
 
 
Průběh zasedání  
   
Ad 2. Schválení navrženého programu  
 

Bylo navrženo změnit pořadí některých bodů následovně:   
 

1. Zahájení  
2. Schválení programu zasedání   
3. Schválení zápisu ze zasedání AS AVU 10.1.2024  
4. Nominace nového delegáta do Předsednictví RVŠ (Vít Havránek)  
5. Plán realizace strategického záměru 2024  
6. Návrhy změn organizační struktury AVU  
7. Akreditační spis Art in Context / NAÚ - aktuální informace  
- Přestávka - 
8. Připomínky a postřehy AS AVU k návrhům aktualizace a změn Statutu AVU a organizační 
struktury AVU ( Organigramu )   
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9. Podněty senátorek a senátorů  
- Nový nástroj pro tajné hlasování AS AVU  
10. Různé  
 
Předsedkyně senátu poté vyzvala senát k hlasování o schválení úpravy programu. 
 
Hlasování: 11 ano fyzicky, 1 ano online, celkem 12 hlasů pro 
Závěr: Program zasedání AS 7.2.2024 byl schválen s výše navrženými úpravami. 
 

 
Ad 3. Schválení zápisu ze zasedání AS AVU 10.1.2024 

Nikdo ze senátorů a senátorek neměl k zápisu připomínky. 

Předsedkyně senátu vyzvala senát k hlasování o schválení zápisu. 

Hlasování: 11 ano fyzicky, 1 ano online, celkem 12 hlasů pro  
Závěr: Zápis ze zasedání AS 10.1.2024 byl schválen. 
 
Ad 4. Nominace nového delegáta do Předsednictva RVŠ (Vít Havránek)  
 
Předsedkyně senátu vyzvala senát k hlasování o schválení Víta Havránka jako nominovaného 

delegáta AVU za Šárku Krtkovou do předsednictva Rady vysokých škol. 

Hlasování: 11 ano fyzicky, 1 ano online, celkem 12 hlasů pro  
Závěr: Vít Havránek byl schválen delegátem AVU do předsednictva Rady vysokých škol. 
 
L. Zamrazilová, která je členkou Sněmu RVŠ za AVU, podotkla, že členové předsednictva RVŠ 

mohou být voleni do pracovních komisí, jež jsou poradními odbornými orgány RVŠ. Takový 

člen může být až ve dvou komisích. Sama uvažuje o tom, státi se členkou nějaké z komisí a 

doporučila by tak i nově jmenovanému delegátovi. Zjistí, jaké jsou podmínky jmenování 

členů RVŠ do komisí. 
 
Ad 6. Návrhy změn organizační struktury AVU  

Senátoři a senátorky obdrželi před zasedáním k projednání od vedení dokument „Návrhy 
rektorky ke změnám organizační struktury“ ze dne 1.2.2024.  
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Senát postupně projednal návrhy rektorky na založení nových pracovišť: 

1. Nový Prorektorát pro strategický rozvoj a v rámci něj nové pracoviště Oddělení 

rozvoje vzdělávání 

Dle návrhu pod prorektorát spadá i Celoživotní vzdělávání společně s agendou kurzů 

a mikrocertifikátů za části studia. L. Zamrazilová a T. Vaněk se domnívají, že větší 

logiku by dávalo přemístit tuto agendu pod studijní prorektorát.  

T. Vaněk: CŽV má zásadnější váhu ve strategii výuky na AVU než kurzy a 

mikrocertifikáty, nedává proto příliš logiku umisťovat CŽV do oddělení rozvoje 

vzdělávání do úrovně kurzů a dalších doplňkových typů vzdělání. CŽV je oddíl, ke 

kterému se vztahuje spousta strategických dokumentů MŠMT, je to agenda, která má 

za sebou velký výukový plán a měla by být plnohodnotně z tohoto pohledu řešena, 

především co se týče zajištění kvalitní výuky. J. Kracík dodává, že zejména u 

restaurátorů se jedná o jiný druh a způsob absolvování než u ostatních oborů a 

specializací vedoucí k získání licence pro restaurování kulturních památek udělované 

MŠMT. T. Vaněk a L. Zamrazilová doporučují vedení zvážit přemístění této agendy 

pod studijní prorektorát. 

 

D. Zahoranský: Jednou z funkcí prorektorátu má být „Péče o rozvoj kvality 

pedagogické činnosti“. Tuto formulaci považuje za prázdnou - idea, resp. způsob, jak 

tohoto bude dosahováno, zde není popsán. 

 

2. Nová pracoviště řízená rektorkou:  
 
- Oddělení GRID (Mgr. Klára Cozlová Čmolíková Dis. – vedoucí oddělení GRID, PhDr. 

Helena Nosková – psycholožka / Psychologické pracoviště) 
- Oddělení komunikace (Petra Švecová – PR a komunikace, Petr Hrůza – administrátor 

webu AVU, Radek Dětinský – fotograf)  
Vedení výhledově počítá s pozicí Vedoucí oddělení komunikace, na kterou chce v 
průběhu roku 2024 vyhlásit výběrové řízení. T. Vaněk a D. Zahoranský považují v tuto 
chvíli za neekonomické. 

 
T. Vaněk, L. Zamrazilová a D. Zahoranský nevidí zcela transparentně v návrhu, o co 
přesně narůstají náklady u nově zřízených pracovišť, a tudíž, jak se to projeví v celkovém 
rozpočtu školy. Pro kontrolní funkci senátu je tato transparentnost vlivu na rozpočet 
nezbytná. T. Vaněk se domnívá, že by Oddělení komunikace mělo spadat spíše pod 
prorektorát, než rektorát. 
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T. Vaněk dále požaduje jasně vymezit, co jsou nová pracoviště a co jsou nová oddělení (v 
návrhu v tomto vidí možnou nesourodost). Zásadní rozdíl je v tom, že senát schvaluje ze 
zákona pouze návrhy vzniků nových pracovišť, nikoli oddělení (to je již na rozhodnutí 
rektorky). 
 

3. Pracoviště řízená studijní prorektorkou – zde nevzniká nové pracoviště, nicméně D. 
Zahoranský upozornil, že chybí zmínka o změně hierarchické struktury v rámci Dílen 
(Adam Železný). L. Zamrazilová: bude stačit poloviční úvazek pro štukatéra? D. 
Zahoranský souhlasí – místa v dílnách by se měla zvýšit. Rektorka žádá o zařazení bodu 
„Dílny a jejich hierarchie“ na příští zasedání senátu. 
 

4. Nová pracoviště řízená prorektorkou pro umění a výzkum:  
- Výzkumné pracoviště LARGE (Personální obsazení: Dr. Irina Gheorghe, vedoucí 

LARGE, výzkumnice a akademička - hrazeno z institucionální podpory DKRVO)  
- Oddělení doktorského výzkumu (Mgr. Ondřej Buddeus PhD, koordinátor (placeno z 

PPSŘ), vedoucí ODV - plánovaná nová pozice 0,5, správa portálu Research Catalogue, 
koordinátorka/koordinátor PhD studujících v anglickém programu) 

ODV bude financováno jako doposud: částečně z podpory MŠMT v rámci 
Programu na podporu strategického řízení vysokých škol (PPSŘ), z příspěvku ze 
státního rozpočtu na vzdělávací a tvůrčí činnost, z každoročně získané podpory na 
specifický vysokoškolský výzkum a ze zdrojů získaných z grantových podpor.   

- Výstavní oddělení (Mgr. Nela Klajbanová, vedoucí oddělení, koordinátorka GAVU  
Mgr. Veronika Zapatová, produkční AVU)  
Výstavní oddělení bude financováno jako doposud: částečně z podpory MŠMT v 
rámci Programu na podporu strategického řízení vysokých škol (PPSŘ), z příspěvku ze 
státního rozpočtu na vzdělávací a tvůrčí činnost a z každoročně získaných grantových 
podpor. 

 
5. Nová pracoviště řízená prorektorem pro internacionalizaci a spolupráci:  

- Cizojazyčné programy a předměty:  
V. Havránek vysvětlil, že nejde o zřízení nového pracoviště, ale přesněji se popisuje a 
pojmenovává celoškolní agenda internacionalizace, týkající se navazujícího 
magisterského studijního programu Art in Context, studujících v programu Erasmus+ 
(teoretické i umělecké předměty v AJ) a všech ateliérů (hostující zahraniční 
vyučující). Není navázáno na nový pracovní úvazek. 

 
6. Pracoviště řízená kvestorem: 

- Správa budov - nejde o nové pracoviště, ale o dvě odborná místa v rámci 
Technického oddělení nově zaměřené i na správu budov kampusu AVU a na nové 
výzvy bezpečnosti. Zdroj financování bude znám na základě jednání s MŠMT o 
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rozpočtu VŠ a výzvách ESF. Externí služba nebo úvazky budou potvrzeny do 
schvalování rozpočtu AVU na 2024.  

 
Po projednání předloženého návrhu všech nových pracovišť T. Vaněk shrnul, že v rámci tohoto 
návrhu vzhledem k celkovému plánovanému rozpočtu školy na příští rok senát primárně zajímá, 
co je nově nad jeho rámec začleněno. Kvestor potvrzuje jediný nový náklad pro rozpočet částku 
100 tis. Kč (zřízení nového Prorektorátu pro strategický rozvoj). 
L. Zamrazilová upozorňuje na to, že by měly být podchyceny náklady na vzrůstající výuku (CRP, 
také se ztenčily fondy na mzdy). Souhlasí i T. Vaněk a D. Zahoranský, že práce pedagogů se nijak 
nezjednodušuje. Dodávají, že za poslední 2 roky přibývají místa zejména v rámci managementu. 
L. Zamrazilová upozorňuje, abychom se v budoucnu nedostali do svízelné situace a doporučila by 
uplatnit nějakou kontrolu efektivity práce. 
Rektorka vysvětlila, že tato rozhodnutí mají za cíl práci všech zefektivnit a domnívá se, že jde o 
zlepšení. 
 

Senát dále projednal Opravný návrh rektorky na zrušení pracoviště ALMA. Na dotaz T. Vaňka, 
zda je právně vše ošetřeno tak, aby nehrozilo ze strany VČCHT např. zažalování AVU, ujistila 
prorektorka A.M. Chisa, že je vše ošetřeno. 

Hlasování senátu o schválení zrušení pracoviště ALMA proběhne formou per rollam, 

vzhledem k tomu, že v tento okamžik nebyl senát usnášeníschopný z důvodu odchodů 

několika senátorek a senátorů během zasedání. Termín hlasování vyhlásí včas předsedkyně 

senátu. 

Ad 5. Plán realizace strategického záměru 2024  

Rektorka představila nejprve senátu dokument „Zpráva o naplňování cílů Strategického 

záměru za rok 2023“. Dokument senátu dodatečně zašle. Vysvětlila, že se jedná o zprávu o 

využití prostředků na Podporu strategického řízení vysokých škol ve výši 5 mil. Kč, který 

dostává AVU od MŠMT a povinně je musí využít (je to tedy částka 5 mil. Kč z celkové roční 

státní dotace od MŠMT pro AVU ve výši 110 mil. Kč). Oblasti, na které je tento příspěvek 

MŠMT určen jsou pevně dané, AVU dle svého uvážení volí procentuální využití – viz tabulka 

„Zpráva o využití prostředků z Programu na podporu strategického řízení vysokých škol za rok 

2023“ – alokovaná procenta versus skutečné čerpání (lze přelévat z určitých oblastí do 

jiných). 

Poté rektorka představila plán na rok 2024. Senátoři a senátorky obdrželi před zasedáním od 

vedení k projednání dokument „Plán realizace strategického záměru 2024“. Rektorka ve 

stručnosti odprezentovala jeho části: 

1. Výuka a specifické postavení AVU 
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2. Internacionalizace 

3. Umění, výzkum a třetí role 

4. Institucionální kultura a společenská zodpovědnost 

5. Hospodaření a provoz 

6. Nová budova, nové prostory 

Kvestor připomněl, že některé investiční záměry uvedené v dokumentu nejsou, protože na 

ně bude škola žádat z jiných zdrojů (OP JAK ad. – např. investice do rekonstrukce dílenského 

patra na hl. budově). 

Senát musí schválit plán realizace strategického záměru předložený vedením do 16. února 

2024. Toto schválení proběhne formou per rollam, vzhledem k tomu, že v tento okamžik 

nebyl senát usnášeníschopný z důvodu odchodů několika senátorek a senátorů během 

zasedání. Termín hlasování vyhlásí včas předsedkyně senátu. 

 

Ad 7. Akreditační spis Art in Context / NAÚ - aktuální informace  

V. Havránek: NAÚ vrátil návrh akreditačního spisu s připomínkami – hlavní výtka byla, že AIC 

a navazující MgA jsou dle nich dva různé programy, které musí mít každý svého garanta. Dále 

vadily pracovní smlouvy sjednané na kratší dobu, než je celá délka programu, což je vlastně 

systematický tlak na změny pracovních smluv.  

 

 

Na závěr předsedkyně senátu shrnula body, o kterých senát musí hlasovat dodatečně na 

vyhlášených per rollam hlasováních z důvodu neusnášeníschopnosti. Předsedkyně včas tato 

hlasování svolá: 

- Per rollam hlasování o schválení Plánu strategického rozvoje 
- Per rollam hlasování o schválení Záměru rektorky jmenovat prorektorku pro 

strategický rozvoj 
 
S ohledem na Jednací řád AS AVU schvalování nových pracovišť GRID, Oddělení komunikace, 
LARGE a Oddělení doktorského výzkumu a zrušení společného pracoviště Alma proběhne na 
příštím zasedání (nelze per-rollam). 
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Dále bylo rozhodnuto, že do příštího zasedání senátu připraví Legislativní pracovní skupina 
AS AVU připomínky a dotazy k předloženému návrhu Organigramu AVU a Statutu AVU. 
Dokument zašle před zasedáním senátu vedení. Senátoři a senátorky budou mít od 
Legislativní pracovní skupiny tento dokument k dispozici k připomínkování předtím, než bude 
vedení zaslán. 
 
 

 
 Příští zasedání AS:  
  
Příští zasedání AS se koná ve středu 6.3.2024 od 9:30 v aule AVU.  
  

Zapsala Lucie Pesrová 7.2.2024.  
 


